
MĚSTA JAROMĚŘE

INFOSERVIS
n Vychází 2007 n číslo 2
n Vydává Město Jaroměř n ZDARMA

Jaroměř dnes – díl čtrnáctý

I N F O S E R V I S

Ve dnech, které připomínají více jarní než 
zimní měsíce roku, ve dnech, kdy netrpěli-
vě očekáváme rozhodnutí Evropské komi-
se ve věci možných dotačních titulů, plyne 
život celého našeho města dál. Někdy klid-
ně, někdy bouřlivě. Stejně jako v životě. Po 
další hrozbě  stoupající hladiny Labe přišla 
vichřice. Poděkování těm, kteří se rozhodu-
jící měrou podíleli na odstranění nemalých 
škod, naleznete na jiném místě dnešního 
vydání. Vyjádřit dík chci ale také mnoha 
občanům našeho města. Jejich trpělivost 
minimálně pomohla věci řešit. A těch věcí 
skutečně nebylo málo. Opakovaně stou-
pající hladina Labe mě ještě více utvrdila 
v názoru udělat vše potřebné k realizaci 
protipovodňových opatření města. Jsme 
závislí na dotacích a nemáme vyřešeny 
veškeré majetko-právní vztahy se součas-
nými majiteli dotčených pozemků. I přesto 
musíme pro realizaci udělat maximum.
Velký batoh energie je vždy také zapotře-
bí pro uskutečnění drobného krůčku při 
posouvání přípravných prací dálnice D 11. 
Mnohý čtenář si již jistě vyzkoušel nový 
úsek dálnice, který dnes pro osobní dopra-
vu ve směru na Prahu začíná za Hradcem 
Králové v Libišanech. Pro Jaroměř jsou 
důležité dvě stavby. Úsek 1107, začínají-
cí u hřbitova v Černožicích a končící mezi 
obcemi Hořenice a Heřmanice. Čtenář již 
jistě zaregistroval, že u této stavby máme 
platné územní rozhodnutí. Před 10 dny 
naplnil slib zástupce ŘSD v Praze, ing. 
Vísner, který s ohledem na volné finanč-
ní prostředky vypsal činnosti, které budou  
realizovány v tomto roce. Pro úsek 1107 
bylo na tento rok uvolněno 10 mil. Kč. 
Částka není vysoká, ale. V tomto roce 
proběhne výběrové řízení a následně rea-
lizace zpracování dokumentace pro sta-
vební povolení. Současně budou vyhoto-
veny potřebné geometrické plány, expertní 
posudky mostů, zbylá část pasportizace 
studní, sledování hladiny podzemních vod 
a hydrochemický monitoring, geotechnický 
průzkum pro stavební povolení, průzkum 
na prověření vlivu na územní chráněné 
oblasti a průzkum biologický. Zjednoduše-
ně napsáno, bude provedeno vše potřebné 
k nastartování výkupu pozemků v následu-
jícím roce.
Druhou, stejně tak důležitou stavbou, je 
přeložka silnice I/33 (stávající hlavní silni-
ce ve směru od Hradce Králové do Nácho-

da). A tady je situace složitější. Nemáme 
územní rozhodnutí, resp. nemá jej ŘSD 
v Hradci Králové. Nemůžeme si dovolit 
žádné rozdíly v míře připravenosti obou 
staveb. Pokud nechci psát o případných 
termínech realizace, nemohu nezmínit, 
že budoucí zprovoznění dálničního úse-
ku 1107 musí být spojeno se zprovozně-
ním přeložky I/33. Opačná varianta je pro 
Jaroměř variantou nepřijatelnou. Jediným 
a současně nejtěžším úkolem začátku 
tohoto roku bude přesvědčit příslušné 
orgány k uvolnění částky Kč 6 – 8 mil. prá-
vě na zhotovení projektové dokumentace 
pro územní rozhodnutí. Tím bychom plně 
nesrovnali krok připravenosti obou staveb. 
Míra pravděpodobnosti dostižení vedoucí 
skupiny cyklistů (úsek 1107) celým peloto-
nem (přeložka I/33) by ale zůstala stejná.
Více optimistická je situace dálničního 
úseku 1106 (Hradec Králové – Arrow až 
po hřbitov v Černožicích). Pro rok 2007 je 
uvolněna částka Kč 53 061 000,-. Dojde 
k aktualizaci dokumentace pro stavební 
povolení, k aktualizaci záborů s ohledem 
na pozemkové úpravy, ocenění mimolesní 
zeleně, geotechnickému průzkumu a hyd-
rochemickému monitoringu. K zásadnímu 
posunu by mělo v letošním roce dojít v 
otázce vykoupení pozemků.
Na pokračující úseky 1108 a 1109 je pro 
rok 2007 uvolněna částka Kč 8 mil. Jedná 
se o navazující rychlostní komunikaci na 
dálnice D 11, a to ve směru na Trutnov až 
k hranicím s Polskem.
Na konci měsíce ledna byla ing. Hejdou, 
vedoucím odboru dopravy, svolána schůz-
ka za účelem vyjasnění situace připravo-
vané výměny mostu přes Metuji (poslední 
most ve směru do Josefova). Realizace 
této stavby je dnes závislá pouze na finanč-
ních možnostech krajského úřadu. Napro-
sto zásadním výstupem z tohoto jednání je 
řešení osobní dopravy, průjezdu cyklistů 
a průchodu chodců prostřednictvím most-
ního provizoria. Po zvážení mnoha pro a 
mnoha proti docházíme k závěru, že právě 
provizorním přemostěním dojde k minimál-
nímu omezení osobní dopravy a pohybu 
chodců. Děkuji touto cestou ing. Hejdovi a 
dalším pracovníkům odboru dopravy, kteří 
zajistili během jednoho dne sčítání veške-
rých projíždějících vozidel a pohybu chod-
ců. Právě výsledky tohoto sčítání v ulici 
Průmyslová a především v kopci „Šobrá-

ku“ se staly velkým pomocníkem při rozho-
dování o případném mostním provizoriu. 
Denně více než 5 000 osobních vozidel, 
desítky autobusů a více než 600 cyklistů 
a chodců dalo jasnou odpověď. Nechce-
me celou tuto zátěž řešit pouze prostřed-
nictvím železného mostu přes Labe v ulici 
Průmyslová. 
Tímto výčet činností a směru pohybu 
našeho úřadu samozřejmě zdaleka nekon-
čí. Z dalších výběrových řízení vzešel nový 
vedoucí odboru organizačních a vnitřních 
věcí. Město přistoupilo k prvním žalobám 
na dlužníky města. Situace je velmi cit-
livá a nepříjemná. Nehodláme ale měnit 
nastavená pravidla. Před 14 dny získanou 
dotaci ve výši Kč 2 mil. na nové vozidlo pro 
hasičský sbor je třeba zajistit reálným dofi-
nancováním do celkové potřebné částky 
Kč 6 mil. Útvar kontroly a auditu připravil 
pro dotčené pracovníky úřadu velmi kva-
litní školení k otázce veřejných zakázek a 
výběrových řízení. Jsme přesvědčeni, že 
toto zraněné místo úřadu je třeba inten-
zivně a kvalitně léčit. U připravovaných 
akcí s jakýmkoliv podílem dotace nelze v 
otázce výběrových řízení udělat jedinou 
chybu. Tato chyba znamená vždy vracení 
celé dotace a penalizaci. Myslím, že mnozí 
z nás mají o zábavu postaráno. Věřím, že 
tato zábava bude hodna příjemných vzpo-
mínek.

Jiří Klepsa

Poděkování
Dovoluji si touto cestou poděkovat všem, 
kteří pomohli při odstraňování škod způ-
sobených vichřicí dne 18. ledna 2007. 
Děkuji firmám p. Zdeňka Mochana, p. 
Miroslava Dyrce, p. Jana Vlčka, p. Jiřího 
Dvořáčka, sklenářství p. Tomáše Spur-
ného, sklenářství p. Řeháka, p. Micha-
la Šelleie, p. Pachmana a p. Khýra, p. 
Jiřího Kristy a paní Haně Lovasové, dále 
obchodním společnostem D+D  STŘE-
CHY s.r.o. a STEBAU spol. s  r. o. Váží-
me si nejen samotné pomoci, ale přede-
vším ochoty, nasazení a upřednostnění 
potřeb našeho města před svými vlast-
ními podnikatelskými aktivitami, kdy 
jedinými omezujícími faktory byla tma a 
nedostatek materiálu. Díky.

Jiří Klepsa
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sobota 17. 2. 15:00 – 17:00 hodin

neděle 18. 2. 13:30 – 15:30 hodin

sobota 24. 2. 13:30 – 15:30 hodin

neděle 25. 2. 13:30 – 15:30 hodin

Veřejné bruslení - únor 2007

Živnostenský úřad

INFORMACE
PRO  PODNIKATELE

Stejně jako v předchozích letech jsou i pro 
rok 2007 a léta následující připraveny pro 
podnikatele zvýhodněné úvěry ze struktu-
rálních fondů EU a státního rozpočtu ČR. 

Jedná se o tyto úvěry:
- bezúročný úvěr START pro začínající 
podnikatele ve výši 100 tis. – 1,5 mil. Kč s 
dobou splatnosti 7 let (odklad splátek 9-12 
měsíců)
- podřízený úvěr PROGRES ve výši až 
25 mil. Kč, s úrokovou sazbou 3 % p.a. 
a dobou splatnosti max. 11 let (možný 
odklad splátek ½ úvěru až 6 let).
Dále je možno čerpat zvýhodněnou záru-
ku nebo záruku s finančním příspěvkem za 
úvěr poskytovaný bankou (zmírnění rizika 
a snadnější cesta k úvěru). 
Prostředky z těchto zdrojů mají účelové 
určení a slouží převážně na finanční krytí 
investičních záměrů a na financování pro-
vozních potřeb je lze použít pouze částeč-
ně.

Naopak volnost a rychlost při nakládání s 
finančními prostředky umožňují účelově 
neurčené úvěry bank, u nichž je např.: 
- žádost i vyřízení úvěru bezplatné, podpis 
smlouvy do 3 dnů
- peněžní prostředky jsou k dispozici ihned 
po podpisu smlouvy
- zajištění úvěru pouze směnkou
- stejná výše splátek po celou dobu splá-
cení úvěru
- výše úvěru 40 tis. až 1 mil. Kč

Bližší informace o těchto produktech a 
další poradenství poskytne Regionální 
poradenské a informační centrum PROFIT 
REAL Náchod.

PROFIT REAL, a.s.,
Holubova 978, 547 01 Náchod
e-mail: rpic@profitreal.cz
tel.: 739 202 775; 491 420 046

Vážení spoluobčané,
rád bych tímto článkem uvedl věci na pravou míru, co se týká úklidu města Josefov. V posled-
ní době se na mě obrací čím dál víc spoluobčanů s výtkou, že město je v zimních měsících 
značně znečištěné.
Firma Polák měla uzavřenou smlouvu s Městem Jaroměř na veřejně prospěšné práce v období 
duben až listopad. Ve zbývajících měsících zajišťují úklid a zodpovídají za čistotu města TSM 
Jaroměř. Vzhledem k této situaci se bude firma Polák snažit o zajištění celoročního úklidu 
města Josefov pouze jedním subjektem (buď fi Polák nebo TSM Jaroměř), aby nedocházelo k 
mylnému obviňování.
Do té doby, než dojde ke konečnému rozhodnutí a sepsání nové smlouvy, bude fi Polák zajišťo-
vat 2krát měsíčně úklid Josefova bez nároku na odměnu.

Rudolf Polák

Úklid Josefova

V současné době je na internetu možno nahlédnout do územního plánu města Jaroměř na 
webových stránkách Královéhradeckého kraje (www.kr-kralovehradecky.cz) v sekci Odkazy: 
ELLA – ATLAS LABE (dole u levé pohyblivé lišty). 
Po otevření okna sekce se zadáním písmene J v Seznamu obcí otevře seznam obcí kraje s 
názvem od písmene J.
Kliknutím na symbol mapy u Jaroměře se otevře náhled na územní plám města s možností 
volby měřítka i vymezením zobrazovaného území.
Nápověda k aplikaci a případné potřebné programy ke stažení pro ovládání aplikace jsou 
umístěny v základní části po otevření odkazu ELLA – ATLAS LABE.

Martin Volák

Odbor investic a regionálního rozvoje

ÚZEMNÍ  PLÁN  MĚSTA  JAROMĚŘ  NA  INTERNETU

Ke konci měsíce ledna 2007 byly v Jaroměři a Josefově nainstalovány celkem 4 dřevěné infor-
mační panely s mapou města, fotografiemi a popisy významných památek v našem městě. 
Tyto informační panely naleznete na záchytném parkovišti u hřbitova, na náměstí ČSA v Jaro-
měři a dále v Josefově na náměstí B. Němcové a náměstí Svobody. Tyto panely jsou vybudo-
vány v rámci projektu „Poznávání bez hranic“ z programu INTERREG IIIA.

Tomáš Morávek

Nové informační panely

Novela zákona o silničním provozu nepřináší jen bodový systém. Od 1.7.2006 je omezena 
doba dočasného vyřazení silničního vozidla nebo přípojného vozidla z registru vozidel. Dočas-
né vyřazení vozidla z registru nesmí přesáhnout 12 po sobě jdoucích kalendářních měsíců. 
Odbor dopravy a silničního hospodářství v odůvodněných případech dobu dočasného vyřa-
zení vozidla z registru na žádost vlastníka motorového vozidla a přípojného vozidla prodlouží. 
Doba dalšího prodloužení nesmí přesáhnout 6 měsíců od uplynutí předešlé doby dočasného 
vyřazení. 

Ing. Vladislav Hejda, vedoucí odboru

Odbor dopravy a silničního hospodářství

Informace pro majitele vozidel

Odbor správy majetku města
Odbor správy majetku města již na podzim roku 2006 zahájil nekompromisní přístup k vymá-
hání pohledávek vzniklých neplacením nájemného a to na základě usnesení rady města 
č. 0763-16-2006-OK-RM. Do dnešního dne bylo proto zasláno 10 výpovědí z nájmu bytu 
a následně byly podány soudní žaloby. Taktéž bylo odesláno 35 upozornění na výši dluhu 
s výzvou k úhradě a vystavení se nebezpečí výpovědi ze strany Města Jaroměř. V již pro-
běhlých soudních sporech bylo dosud Město Jaroměř stoprocentně úspěšné a dlužníci si 
vyslechli rozsudek „vyklizení bytu bez náhrady“. Stejně tak bude postupováno i nadále v 
návaznosti na termíny uvedené v jednotlivých výpovědích. Tento postup má pozitivní vliv na 
přístup k placení nájemného jak u neplatičů, kteří tímto způsobem již byli donuceni vzniklou 
situaci řešit, tak  u ostatních, méně problémových nájemníků Města Jaroměř. O dalších kro-
cích a výsledcích vymáhání pohledávek budete i nadále informováni.  

Petr Hrubý, vedoucí odboru

Infoservis, 2/2007
g Registrace: MK ČR E 17291
g Vydává: Město Jaroměř, nám. ČSA 16, 
551 01 Jaroměř, IĆ: 00272728
g Náklad: 5 400 kusů
g Kontakt: Redakce Jaroměřského a jose-
fovského zpravodaje, nám. ČSA 16, Jaro-
měř, tel.: 491 847 162, fax: 491 810 292, 
email: zpravodaj@jaromer – josefov.cz
g Tisk: Eduard Paseka, Tiskárna - Paseka, 
Havlíčkova 30, Jaroměř, tel.: 491 815 400
g Distribuce: Česká pošta s.p. 
g  Uzávěrka inzerce je vždy 1. v měsíci.
g Infoservis je k dispozici na podatelně
     Městského úřadu.
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Protože se neustále zvyšuje množství komu-
nálního odpadu svezené z odpadkových košů 
umístěných v blízkosti podnikatelské činnos-
ti, budou v roce 2007 probíhat kontroly Měst-
ského úřadu Jaroměř, odboru životního pro-
středí společně se živnostenským úřadem. 
Kontroly budou zaměřené na  fyzické osoby 
oprávněné k podnikání a právnické osoby, 
především na jejich odpadové hospodářství 
související s podnikatelskou činností a s čin-
ností související s živnostenským zákonem. 

Bc. Alena Chytrá,referentka odboru

Vy, kteří bydlíte na sídlišti Zavadilka a Na 
Obci, jste si jistě všimli, že Město Jaroměř 
opravilo kontejnerová stání u Vašich panelo-
vých domů. Ocelové konstrukce jsou natře-
ny, místo plechů jsou zabudovány plůtky 
z recyklovaného plastu a je zde navigační 
sloupek, jenž upozorňuje na místo tříděného 
odpadu. U všech míst je zřízen bezbariérový 
sjezd pro kontejnery označený žlutým vodo-
rovným dopravním značením. V této sou-
vislosti bychom chtěli upozornit, že na takto 
označeném místě je zakázáno stát s doprav-
ním prostředkem. Je třeba, aby se svozová 
firma vždy dostala k vyváženým kontejne-
rům. Městská policie již byla upozorněna na 
tato označení a bude kontrolovat, případně 
i pokutovat stání na označených sjezdech. 
Dále bychom chtěli požádat domovníky na 
sídlišti Zavadilka, u jejichž  domů je kontej-
nerové stání opraveno, aby sem přemístili 
kontejnery na zbytkový komunální odpad, 
které mají v současné době umístěny na par-
kovištích.

Bc. Alena Chytrá, referentka odboru

V minulosti jsme vyzvali všechny občany, fir-
my a organizace města, aby se k nám přípojili 
a v rámci celosvětové akce miliardy stromů 
poskytli finanční dar na výsadbu stromů v 
Jaroměři. Vše podrobnější je na webových 
stránkách města www.jaromer-josefov.cz. K 
30. lednu se podařilo získat finanční hotovost 
ve výši 24 900,- Kč. Je kupodivu, že všichni 
jsou schopni odpovídat v anketách, pode-
pisovat petice a schovávat se za ochranu 
životního prostředí, ale když mají konkrétní 
možnost se podílet na vzhledu prostředí ve 
kterém žijí, tak je klid. Přitom výše příspěv-
ku není nijak omezena, takže kdyby 13 000 
obyvatel Jaroměře dalo 10,- Kč, už by to byla 
zajímavá částka. Každý podnikatel na zákla-
dě darovací smlouvy (v sekci “ke stažení”) 
může tuto částku odečíst z daní.
Pevně věřím, že nezájem veřejnosti je jen 
díky krátké době od spuštění akce. Takže 
se těším na bohatou diskusi a na narůstající 
částku.

Petr Filipec, vedoucí odboru

Kontroly odpadového 
hospodářství

Opravená stání
na tříděný odpad

Miliarda stromů

Odbor školství, kultury a tělovýchovy

Město Jaroměř vyhlašuje výběrové řízení

na přidělení grantů z rozpočtu města 
na rok 2007

na projekty v oblasti sportovních, kulturních,
vzdělávacích a jiných aktivit.

Granty jsou určeny občanským sdružením, příspěvkovým organizacím a dalším 
právnickým osobám působícím na území města Jaroměře, vyvíjejícím veřejně 
prospěšnou, neziskovou činnost.

Granty podpoří zejména:

- projekty na pořádání akcí neziskového charakteru v různých zájmových oblastech,
  které rozšíří nabídku vyžití občanů našeho města
- projekty na rozvoj kulturního vyžití a uměleckých aktivit 
- projekty akcí významně prezentujících město Jaroměř
- projekty zaměřené na volný čas dětí a mládeže

Žádosti o grant je možno podávat do 28. 2. 2007

Granty se poskytují na základě žádosti předložené na formuláři vydaném odbo-
rem ŠKT MěÚ Jaroměř – lze i stáhnout na www.jaromer-josefov.cz.

Žádosti přijímá odbor školství, kultury a tělovýchovy Městského úřadu
Jaroměř prostřednictvím podatelny MěÚ, nám. ČSA 16.

     Ing. Jiří Klepsa, starosta města

ZÁKLADNÍ ŠKOLA SPECIÁLNÍ JAROMĚŘ, PALACKÉHO 142
oznamuje, že ve čtvrtek 15. 3. 2007 od 9.00 do 15.00 hodin

se koná ZÁPIS do 1. třídy.
Přijímáme děti s těžkou mentální retardací.

Tel. 491 421 784, 491 813 068



ANKETA – ANKETA – ANKETA – ANKETA – ANKETA – ANKETA 

Souhlasíte s udělením čestného názvu pro Základní uměleckou školu v Jaroměři?

Vedení Základní umělecké školy požádalo Zastupitelstvo města o udělení čestného názvu 
Základní umělecké škole v Jaroměři, která by nesla jméno hraběte F. A. Šporka. Při jednání 

vzešly z řad členů Zastupitelstva města další návrhy, které byly směřovány spíše na osobnosti 
- jaroměřské rodáky, jako je Josef Šíma – evropský proslulý malíř, 
Mirko Křičenský – dirigent, sbormistr, hudebník, pedagog a další.

Pojmenování školy je významné rozhodnutí, název má trvalý charakter, chceme proto požádat 
o názor občany našeho města. Po veřejné diskuzi, která se po jednání Zastupitelstva města 

rozpoutala, předkládáme veřejnosti ke zvážení tento čestný název školy.

Jste pro název školy 

Základní umělecká škola F. A. Šporka v Jaroměři?
(zaškrtněte, prosím, jednu z možností)

   ANO

   NE

   Jsem jiného názoru:
  ...……………………………………………………………………………………………

Jméno a příjmení ……………………………............  podpis: ………………………………..........

Tento anketní lístek můžete odevzdat do 28. února 2007 na níže uvedených místech:
 • Podatelna Městského úřadu, náměstí ČSA 16, Jaroměř
 • Základní umělecká škola, Na Obci 142, Jaroměř
 • Lékárna Na Ptákách, Jaroměř
 • Prodejna potravin Na Zavadilce, Jaroměř
 • Trafika Libor Faltus, Palackého ulice, Jaroměř     
 • Trafika u DDM, Eva Chlupatá, Josefov
 • Knihkupectví Petr Traxler, Josefov

Ankety se mohou zúčastnit pouze občané města Jaroměře, starší 18-ti let.

Věříme, že navrhovaný název ZUŠ Vám není lhostejný a do ankety se zapojíte v co největším 
počtu. Současně s anketou probíhá diskuze na www.jaromer-josefov.cz, kde mohou občané 

přednést svůj názor. Průběh této diskuze pak bude zpracován a vyhodnocen.

V případě Vašeho dalšího zájmu o vyjádření osobního názoru, se obracejte na Mgr. Pavla Linhu, 
ředitele ZUŠ Jaroměř. tel.: 491 812 356, 777 285 117, pavel.linha@zus-jaromer.cz

V Jaroměři 8. 2. 2007



I N F O S E R V I Sstrana 5 1/2007

Na jednání Zastupitelstva města Jaroměř jsem byl 
požádán, abych se vyjádřil k důvodům, které nás vedou 
k záměru změnit název Základní umělecké školy v Jaro-
měři, okres Náchod.  
Už několik měsíců vedeme v pedagogickém sboru dis-
kuzi o tom, že bychom rádi činnosti a rozšiřující se akti-
vity školy zaštítili významnou osobností, která má vztah 
ke všem čtyřem existujícím oborům školy a zároveň k 
regionu, kde se škola nachází. V tuto chvíli se diskuze 
ze sborovny, Zastupitelstva města přesouvá k občanům 
města Jaroměř.  
Proč právě Základní umělecká škola 
po F. A. Šporkovi?
Dovolte mi, abych nejprve objasnil důvody, které nás 
vedou k případnému přejmenování školy.  František 
Antonín Špork představuje výjimečnou a svéráznou 
osobnost barokních Čech. Na jedné straně notorický 
kverulant, okázalý a samolibý bouřlivák a na druhé stra-
ně hloubavý a tolerantní filantrop a mecenáš umění. 
Hrabě Špork vystudoval práva na Karlo-Ferdinandově 
universitě v Praze. Po studiích strávil několik let na ces-
tách po západní Evropě, kde se seznámil s tamějšími 
uměleckými, vědeckými a náboženskými směry, které 
pak se zájmem sledoval i po návratu do Čech.
Záhy proslul především jako štědrý mecenáš a ctitel 
umění. Zakládal zámky, paláce, kláštery, kostely, 
knihovny, obrazárny atd. Mezi nejznámější díla, která 
dal vytvořit, patří zámek, lázně, kostel a špitál pro chu-
dé v Kuksu, které pro něj, stejně jako nedaleký Betlém, 
bohatě vyzdobil slavný sochař Matyáš Bernard Braun. 
Na zakázku pracovali pro Šporka i významný český 
malíř Petr Brandl, architekt Giovanni Batista Allipran-
di, rytec Michal Jindřich Rentz a další. Špork zavedl do 
Čech také hru na lesní roh a otevřel první stálou ital-
skou operu v Čechách, působící střídavě v jeho palá-
cích v Praze a v Kuksu. Šporkovou velkou láskou byly 

knihy. Vlastnil na svou dobu neobvykle velkou knihovnu 
a založil vlastní tiskárnu. Vydal na stopadesát knih, vět-
šinou překladů francouzské nábožensko-filosofické lite-
ratury, ale také satiry, písně, letáky apod.  
Velmi silně poznamenaly tvář Jaroměře barokní 
výjevy, ke kterým patří Mariánský sloup nebo socha 
Plačící ženy na jaroměřském hřbitově, připisovány k 
dílu sochaře Matyáše Bernarda Brauna, kterého pod-
poroval právě František Špork. Pro něho vytvořil i své 
proslulé plastiky Ctností a Neřestí na zámku v Kuksu a 
dále sochy v přírodním areálu v lese Betlém u Kuksu. K 
poškození výzdoby Betlémského areálu došlo již krát-
ce po Šporkově smrti v r. 1738 ve válkách o dědictví 
rakouské. Další škody vznikly v souvislosti se stavbou 
nedaleké vojenské pevnosti Josefov, kdy se v lomu 
v těsné blízkosti Betlémského areálu těžil kámen pro 
výstavbu pevnosti a při jeho transportu byly poškozeny 
mnohé sochy. Ještě během Šporkova života působila 6 
kilometrů od Jaroměře od r. 1717 vždy po celé léto diva-
delní činoherní společnost. Tu Špork v r. 1724 propustil 
a dohodl s benátským zpěvákem, hercem a skladatelem 
Antoniem Denziem dvouleté hostování jeho společnosti. 
Hrabě Špork měl také výbornou kapelu.  
Jsem přesvědčen o tom, že František Antonín Špork je 
osobností, která šíří svého zájmu 
o různé oblasti umění, může být tou postavou, která 
zaštítí všechny obory základní umělecké školy. Žádný 
z oborů nelze považovat za doplněk, jak naznačoval 
jeden ze zastupitelů města. 
K argumentům PhDr. Jiřího Uhlíře a akademického 
malíře Jiřího Škopka
1) Na skutečnost, že z uvažovaného názvu nevyplývá 
o kterého Šporka se jedná, jsme byli upozorněni ředi-
telkou městského muzea paní PhDr. Mertlíkovou. Její 
připomínku a připomínku PhDr. Uhlíře a akademického 
malíře Jiřího Škopka zohledníme.
2) Samozřejmě je nám známo, že v Lysé nad Labem 

existuje ZUŠ, která také nese jméno Františka Antonína 
Šporka. Nepovažovali jsme to však za překážku našeho 
snažení, neboť není neobvyklé, že se několik institucí 
jmenuje po jedné významné osobnosti.
Základních škol Boženy Němcové najdete v České 
republice desítky.  Naopak to    
dokládá význam takové osobnosti a z hlediska další 
hlubší spolupráce se ZUŠ v Lysé nad Labem, vnímáme 
osobnost Šporka jako významné pojítko.
Ředitelka školy Vlasta Blažková s hlubší spoluprací 
souhlasí a proti užití jména F. A. Šporka nemá žádných 
námitek. 
3) K užívání titulu hrabě uvádím pouze, že i v tomto sto-
letí hovoříme o císaři Karlu IV., hraběti Kinském, čes-
kých králích a přemyslovském knížeti Jaromírovi.
Užití titulů po roce 1918 je věcí právního výkladu a 
musím podotknout, že Krajský úřad Královéhradeckého 
kraje se k užívání titulu hrabě v čestném názvu školy 
vyjádřil kladně. 
4) Již v úvodu jsem vyjmenoval důvody, proč jsme se 
rozhodli právě pro F.A.Šporka. Jeho mecenášství v růz-
ných oblastech umění je následováníhodné a z oblasti 
umění nevymizelo ani v tomto století.
5) Udělení čestného názvu škole není nutné, ale 
řada škol čestný název používá, zmiňme např. ZUŠ 
B.M.Černohorského, ZUŠ Fr. Kmocha, ZUŠ J.A.Bendy, 
ZUŠ J.L.Dusíka, ZUŠ J.Suka, ZUŠ Ant. Dvořáka, ZUŠ 
F.L.Gassmanna, ZUŠ V. Pichla nebo ZUŠ F. Chopina.
6) Nikdy jsme netvrdili, že by F.A.Špork někdy vynikal 
osobně jako umělec. Jeho význam je především v pod-
poře umění a umělců.
7) Odmítám nacionalistický a xenofobní způsob argu-
mentace v 1. otevřeném dopise PhDr. J. Uhlíře, že 
Špork byl „cizinec, původem Němec,…nikoliv český, ale 
pobělohorský cizák šlechtic…“. „Uvažovaný sochař B. 
M. Braun byl však Němec-Tyrolák…“. Domnívám se, že 
za člověka hovoří především skutky, které vykonává v 

Ke kauze čestný název pro 
„Základní uměleckou školu hrabě-
te Šporka v Jaroměři“.
Stanovisko kulturních pracovníků 
Jaroměře, publicisty PhDr. Jiřího 
Uhlíře, akademického malíře Jiří-
ho Škopka a výtvarného fotografa 
a publicisty Václava Nováka
Jaroměř – Na posledním veřejném zasedání zastupi-
telstva města Jaroměře ve čtvrtek 25. ledna 2007 před-
nesl pan Mgr. Pavel Linha, ředitel ZUŠ, svůj návrh a 
odůvodnění na čestný název školy, a to na „Základní 
uměleckou školu hraběte Šporka v Jaroměři“, což u 
zastupitelů i veřejnosti vyvolalo bouřlivou diskusi. 
Usnesení pak uložilo tajemníkovi městského úřadu Ing. 
Josefu Cejnarovi vypsat veřejnou anketu občanů, kteří 
se mají svobodně vyjádřit k navrhovanému pojmenová-
ní anebo navrhnout svůj návrh osobnosti, po níž by se 
ZUŠ v Jaroměři měla jmenovat. Jaroměřská veřejnost 
je velmi citlivá na pojmenování po feudálovi-němec-
kém šlechticovi, ráda by spíše preferovala místního 
občana a významného rodáka, což vyplynulo už z 
diskuse na zasedání zastupitelstva.
Z tisku v regionálním Náchodském deníku (30. a 31.1. a 
2.2 2007), zejména z článků redaktora Milana Moravce a 
šéfredaktora Hynka Šnajdara je zřejmé , že někteří kul-
turymilovní občané Jaroměře už zareagovali. Ve středu 
31. ledna 2007 předal otevřený dopis adresovaný ředi-
telství ZUŠ Jaroměř osobně paní zástupkyni ředitele 
Mgr. Jarce Holasové publicista PhDr. Jiří Uhlíř. Uhlíř též 
otevřený dopis zaslal zastupitelstvu města Jaroměře, k 
rukám p. tajemníka Ing. J. Cejnara a akad. malíři J. Škop-
kovi, s nímž své stanovisko konzultoval a malíř Škopek 
se s ním ztotožnil, později souhlasil i fotograf V. Novák. 
Otevřený dopis Uhlíř zaslal též do redakce Náchodský 
deník, která vybrala jen některá fakta a neobtěžovala se  
přesně citovat jeho argumenty,  teze, myšlenky a for-
mulace, ačkoliv argumenty pana ředitele P.Linhy na 
téže stránce v ND v pátek 2.2. 2007 přesně citovala. Z 
Uhlířova otevřeného dopisu vychází redakčně upra-
vený a parafrázovaný článek H. Šnajdara „Pojme-
novat školu po Šporkovi se jim nelíbí“ (Náchodský 
deník pátek 2. února 2007, s. 9) a na téže stránce  

píše Milan Moravec článek  „Šporkem zaštítí všech-
ny obory“, v němž vyváženě jsou kupodivu  přesně 
citovány důvody ředitele Linhy pro přejmenování 
ZUŠ po hraběti Šporkovi.  My dodáváme: František 
Antonín Sporck (1662-1738), královský místodrží-
cí, významný mecenáš barokního umění a umělců, 
tedy podporovatel a příznivec, a osobitý představitel 
racionalistické a osvícenské kultury v Praze, Kuksu i 
Lysé n.L. Tento Sporck jako umělec však nevynikal. Byl 
jansenista a svobodný zednář. Známé jsou jeho spory 
se žirečskými jezuity. Je však velmi sympatické, že jako 
boháč, mající dostatek peněz, nepropil je a neprohrál, 
ale podporoval umění, mnoho umělců, architekty, socha-
ře, malíře, hudebníky, divadelníky i německou literaturu 
atd. Dnes bychom řekli, že byl donátor a sponzor.
Dovolte nyní shrnout naše argumenty pro odmítání 
čestného nazvu  „Základní umělecká škola  hraběte 
Šporka v Jaroměři“:
1) Z názvu „ZUŠ hraběte Šporka v Jaroměři“ není 
zřejmé o kterého hraběte Šporka se jedná.
2) Pravděpodobně mají v ZUŠ na mysli  Františ-
ka Antonína Sporcka (1662-1738), tedy proslulého 
mecenáše umění a umělců. Přeloženo tedy název by 
symbolizoval (konotace=spoluoznačování), že jde o 
„ZUŠ mecenáše umění“, což není příliš logické. Upo-
zorňujeme, že už existuje „Základní umělecká škola 
F. A. Šporka Lysá nad Labem, Školní nám. 906“, kde 
Šporkův vztah k městu je skutečně opodstatněný, 
vlastnil panství Lysá n. L. a zde přistavěl k hradu tzv. 
„nový zámek“ r. 1696. Je také všeobecně známo, že 
hrabě F. A. Špork z Kuksu neměl bližší vztah k naše-
mu městu Jaroměři, jen vágní, neurčitý.
3) Titul „hraběte Šporka“ je asi myšlen historicky, ale 
na začátku třetího tisíciletí jde o zřetelný anachro-
nismus, přežitek do současnosti doby -  roku 2007.
Vždyť šlechtické tituly, řády a výsady z nich plynoucí už 
zrušilo Revoluční Národní shromáždění v Praze dne 10. 
prosince 1918 (viz novelizaci zákona z 10.4.1920, č. 243 
Sb.) a později dokonce byly určeny osobní i peněžité 
tresty  za jejich užívání, což prakticky po květnu 1945 
platí dodnes. (Viz František Čapka, Dějiny zemí Koruny 
zemí české v datech. 3., opr. a dopl. vyd. Praha, Libri 
1999, s. 624.) Nabízí se tedy právní otázka, zda je vůbec 
legální, zákonné a čisté v roce 2007 introdukovat do 
čestného názvu školy přežilý šlechtický titul (?)
4) Odůvodnění pana ředitele Linhy, že hrabě Špork 
je  někdo, kdo  by „svou prací dokázal zaštítit všechny 
čtyři umělecké obory, které na škole vyučujeme“, neob-

stojí, protože i dnes, stejně jako v minulosti (např. 
za renesance polyartisté a polyhistorové jako Miche-
langelo a Leonardo da Vinci aj.), tedy víceoboroví, 
mnohostranní umělci jsou velmi vzácní, více je tzv. 
jednooborových umělců (monoartistů). Jistě i další 
ZUŠ v České republice, pokud mají čestný název, větši-
nou podle umělce zaměřeného na jediný druh umělecké 
tvorby. Většina ZUŠ v ČR čestný název vůbec nemá, 
stačí prolistovat telefonní seznamy anebo internet. Kla-
deme si otázku, zda je skutečně nutné „pojmenovat 
či přejmenovat“ naši ZUŠ v Jaroměři. Je to nutné a 
nezbytné? Vždyť opravdovou prestiž školy nezvýší 
„zaštítit se“ čestným jménem renomované osobnos-
ti. Vždyť školu ještě nedělá titul, ale skutečná dobrá  
úroveň školy je výsledkem dlouholeté usilovné prá-
ce všech pedagogů-učitelů i studentů-žáků. Myslíme 
si, že nastoupená cesta ZUŠ Jaroměř v posledních 
letech je správná a sympatická a lze ji jedině z naší 
strany podporovat. Především úsilí povznést ZUŠ na 
vyšší úroveň, otevřít ji veřejnosti i světu (rozvíjení 
zahraničních kontaktů v integrující se Evropě).
Pro čestný název najít polyartistu-tzn. umělce věnu-
jícího se vícero oborům umělecké kreativity- bude 
nejen v Jaroměři, ale kdekoliv v ČR asi velmi obtíž-
né.
Je vůbec nutné (?) pojmenovávat po nějaké osobnosti 
umělce-jaroměřského rodáka? (Vizte patálie s přejme-
nováním a pozdější polistopadovou kritikou na čestný 
název „Střední všeobecně vzdělávací škola Václava Lin-
dy v Jaroměři“ (červen 1961) po komunistovi.)
Je-li to nezbytné, odmítáme čestný název ZUŠ po 
hraběti Šporkovi, ale navrhujeme – je-li to vůbec 
nutné – navrhnout do názvu osobnost hodnotnou, 
dobou prověřenou, světoznámého Evropana a svě-
tově proslulého česko-francouzského malíře Josefa 
Šímu (1891-1971), snad nejslavnějšího jaroměřského 
rodáka 20. století, navíc aktivního účastníka  fran-
couzského hnutí odporu za 2. světové války, české-
ho moderního malíře světového formátu a významu, 
žijícího od roku 1921 v Paříži.

Dovolujeme si upozornit, že jsme studovali též axio-
logii, tzn. filozofii hodnot a hodnocení. ZÁVĚR:
Jinak si myslíme, že by byl postačující však prostý 
název školy: Základní umělecká škola v Jaroměři.

PhDr. Jiří Uhlíř - Akad. malíř Jiří Škopek – Václav Novák

Č e s t n ý   n á z e v   Z U Š   A N O   č i   N E
Ještě před vyhlášením ankety se k problematice čestného názvu ZUŠ rozpoutala diskuse 
mezi několika občany města, činných v oblasti kultury. Další možnosti vyjádření máte v ote-
vřené diskusi na webových stránkach města www.jaromer-josefov.cz.
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Otevřený dopis ředitelství ZUŠ 
(hraběte Šporka) v Jaroměři
Vážený pane řediteli,
Vy a vaši učitelé byste rádi pojmenovali školu po 
hraběti Šporkovi, ale zatím jste proto nezískali vět-
šinovou podporu mezi zastupiteli města. Ti vyzva-
li - či v nejbližší době vyzvou veřejnost - aby se k 
navrhovanému názvu školy vyjádřila, nebo přišla s 
vlastními návrhy.
Náchodský deník minulý týden zveřejnil úryvky z 
otevřeného dopisu jaroměřského publicisty Jiřího 
Uhlíře, který s návrhem zaměstnanců školy nesou-
hlasí. On a s ním i část městských zastupitelů 
zřejmě nepochopili o co vlastně škole jde: Zaštítit 
všechny vyučované obory jednou střechou a že 
Šporkova osobnost je k tomuto účelu zvlášť vhodná. 
Jakkoli by se totiž škola jmenovala po Josefu Šímo-
vi (malíř), Otakaru Španielovi (sochař, medailér) či 
Mirko Křičenském (hudební skladatel), bude to jen 
jedna část z uměleckých oborů, kterým se žáci školy 
- a není jich málo! - věnují.
Na rozdíl od Jiřího Uhlíře se domnívám, že Špork 
se pro úmysl školy náramně hodí. Cožpak na neda-
lekém Kuksu nehostil významné malíře, sochaře, 
hudebníky, herce, ba i tanečníky své doby? Tyto 
umělecké obory se přece v Jaroměři dnes vyučují! 

Jistě název školy může být věcí diskuze a snad je 
dobře, že k ní zastupitelé dali širší impuls, jde však o 
to, čím a jak se argumentuje.
Z Uhlířova vyjádření, že hrabě Špork byl cizinec - 
„pobělohorský cizák šlechtic“ - na mě dýchá zpozdi-
lost věků, kdy k takovým postojům měli snad důvod 
čeští vlastenci, kteří se za každou cenu snažili 
vymezit vůči německému společenskému a politic-
kému živlu. Avšak používat taková slova v 21. sto-
letí? Vždyť dnes vnímáme i Jiráska a jeho tvorbu 
jinak, než tomu bylo u našich dědů a pradědů.
Přitom autor dopisu citujíc: “F.A. Sporck se uplatnil 
hlavně jako mecenáš barokního umění, tzn. pod-
porovatel umění a umělců, a osobitý představitel 
racionalistické a osvícenské kultury“, argumentuje, 
a věřím, že nechtěně, podobně, jak jsme to zažívali 
za komunistického režimu. Když se Špork hodil, byl 
bojovníkem proti „jezuitskému potažmo nábožen-
skému tmářství“, když se nám nehodí jeho jméno 
pro uměleckou školu, uděláme z něj „cizáka“. Udi-
vuje mě to zvlášť u člověka, který má za sebou celo-
životní pedagogickou činnost.
Pojmenovat jaroměřskou „zušku“ po Šporkovi se 
přímo nabízí. Jaroměř je součástí regionu, který je 
v rámci celé republiky na umělecké památky Špor-
kovy doby (zejm. tvorba M.B. Brauna) ojedinělý, a 
z hlediska budoucnosti bude jedním z nejvýznam-
nějších i v rámci Evropy. Proč by s ním jinak Králo-

véhradecký kraj ve svých dlouhodobějších plánech 
počítal jako s unikátním kulturním a turistickým cen-
trem? To se Jaroměř bude tvářit, že se jí to netýká? 
Že jí nějaký přivandrovalec zpřed více než třemi 
stoletími vadí?
Lidé ve městě by si měli uvědomit, že Šporkovo jmé-
no je dobrý vývozní artikl. Až bude mít škola jeho 
osobu v záhlaví, každý u nás i v cizině bude vědět: 
Aha, to bude asi stát za pozornost, když se zaštiťuje 
takovým názvem!
V proslulosti za hranicemi by mohl Šporkovi konku-
rovat opravdu leda Josef Šíma, ale pak by rozhod-
nutí pojmenovat školu po něm bylo proti smyslu toho 
o co tamním pedagogům jde.
Být považován za významného mecenáše sochařů, 
malířů, skladatelů a jiných umělců nemá s uměním 
nic společného? Podle Jiřího Uhlíře asi ne. Jen 
výkonný umělec má právo na zvěčnění! Pročpak je 
tedy jeden z důležitých pražských mostů pojmeno-
ván po Josefu Hlávkovi? Vždyť to byl jen obyčejný 
stavitel! Jenže tak by řekl jenom hlupák.
Obávám se proto, že když bude název jaroměřské 
umělecké školy doporučovaný jejím vedením a 
pedagogickým sborem zavržen, za hlupáky bude 
celá Jaroměř. To raději ať označení školy zůstane 
takové jako dosud.

S pozdravem Jan Hrudka

Základní umělecká škola F. A. 
Šporka v Jaroměři – ANO či NE?
Každé město mládne svými školami. A pokud stojí v 
čele lidé obklopení kolektivem učitelů, kteří ochotně 
věnují svůj volný čas dětem, je to malý zázrak. Jaro-
měřská „Zuška“ ožila nebývalým ruchem. Prezen-
tace jednoho oboru střídá druhý, třetí i čtvrtý. Děti 
se učí vystupovat před svými kamarády a učiteli. 
Nabytá zkušenost se jim bude hodit, a to nejen v 
umělecké škole. 
V současné době usilují učitelé zaštítění Mgr. Pav-
lem Linhou, ředitelem školy, o schválení čestného 
názvu školy - Základní umělecká škola F. A. Šporka 
v Jaroměři. Narazili na nesouhlas zastupitelů města 
a záporný postoj Dr. Jiřího Uhlíře a potažmo akad. 
malíře Jiřího Škopka uveřejněný v tisku. Bylo roz-
hodnuto, že obyvatelé Jaroměře, Josefova, Jezbin, 
Semonic a Starého Plesu mohou svůj názor vyjádřit 
ve veřejné anketě. (Bude zástupce města zajímat, 
jak by hlasovali rodiče dětí kupříkladu z Rychnovka, 
kteří školu navštěvují?)

Pozoruhodná osobnost Františka Antonína Šporka 
vzbuzuje zájem historiků umění a divadla, spiso-
vatelů, ale také návštěvníků kukského hospitalu a 
již tradičního festivalu Theatrum Kuks. Velkorysá 
zakázka hraběte Šporka přilákala do Kuksu zna-
menité i dnes takřka neznámé umělce. Ještě dnes 
torzo staveb na obou březích Labe uvádí příchozí v 
úžas. Lesk Šporkova království a uměleckého světa 
dopadal i na Jaroměř. Poskytovala hraběcí rodině i 
jeho hostům pracovní síly a nákupní servis. Špork 
zajížděl na Jakubské předměstí, kde koupil čp. 172 - 
Cikánovský dvůr (předchozími vlastníky byla šlech-
tická rodina Cikánů z Čermné. Pozdější název Špor-
kovský dům se, byť zřídka, používal až do doby, kdy 
byl dům v polovině 80. let 20. století zbourán.) Na 
saních jej vozili do Jezbin, jezdil na Ples, který vlast-
nil (jeho otec zde nechal postavit lovecký zámeček 
a kapli sv. Huberta). 
F. A. Špork se narodil v Čechách (1662), jeho rod 
pocházel ze severního Německa. (Stát tehdy tvořil 
konglomerát knížectví a vévodství a ke sjednocení 
Německa došlo až v roce 1870. Neklaďme rovnítko 
mezi Němce z Brunšvicka či Vestfálska v 18. sto-

letí, „zpupného“ Prušáka z 19. st. nebo příslušníka 
německého národa v období 20. století.) Chodil do 
jezuitské školy v Kutné Hoře, studoval na pražské 
univerzitě a poznával Evropu. V necelých třiceti 
letech se stal se královským místodržícím a posléze 
tajným radou. Založil znamenité knihovny v Praze, 
Lysé nad Labem a Kuksu. V Lysé zřídil obrazárnu 
a tiskárnu. Ačkoliv se tu tiskly knihy povětšinou v 
německém jazyce, Čechy hrabě Špork potěšil vydá-
ním kancionálu Jana Josefa Božana „Slavíček raj-
ský na stromě života slávu tvůrci svému prozpěvují-
cí“. Vybudoval dva špitály pro chudé lidi a vysloužilé 
vojáky (v Kuksu a Konojedech). Pro poddané založil 
kontribuční fond. Miloval společnost a honitbu. 
Založil řád sv. Huberta. Byl ale také velmi svárlivý 
a často se soudil.
František Antonín Špork odkázal příštím genera-
cím obrovské kulturní dědictví. Navrhovaný čestný 
název pro ZUŠ Jaroměř je nejen prestižní, avšak 
současně nemalý závazek do budoucna. Šporkův 
odkaz potřebuje vzdělané dědice. Nadhled učitelů v 
jaroměřské ZUŠ je toho dokladem.

Olga Mertlíková

Stanovisko pedagogických pra-
covníků a zaměstnanců Základní 
umělecké školy Jaroměř, okres 
Náchod ke změně názvu ZUŠ.
Pojmenovat naši základní uměleckou školu na 
Základní uměleckou školu F. A. Šporka v Jaro-
měři chceme v době, kdy se v našem základním 
uměleckém školství plně rozvíjejí všechny čtyři 
obory: hudební, výtvarný, taneční a literárně-drama-
tický. Základní umělecké školy, které mají ve svém 
názvu jméno významného hudebníka nebo výtvar-
níka, byly pojmenovány vesměs v době, kdy LŠU 
byly jednooborové nebo dvou-oborové. Hledali jsme 
osobnost, která by plně splnila náš záměr a byla 
zároveň spjata s regionem a tím i „spádovou“ oblas-
tí, ze které k nám žáci dojíždějí. A našli jsme.
Stačí pochopit, že být mecenášem umění není han-
ba, ale přednost. Kvalitní umění se bez takových 
„osvícených“ lidí neobejde ani v dnešní době. Bez 
sponzorů by se české filmy netočily, umělecké fes-

tivaly neorganizovaly a umělecké projekty neusku-
tečnily…
Vážíme si toho, že máme možnost vzdělávat a 
vychovávat budoucí generace obyvatel Jaroměře 
a okolních obcí k lásce k evropskému i světovému  
kulturnímu dědictví. Naši školu opouštějí mladí lidé 
s širokým kulturním rozhledem, se schopností rozli-
šit kvalitní umělecké dílo hudební, výtvarné, literár-
ní i taneční a s předpokladem, že stejným směrem 
povedou i svoje děti, další generaci, vaše vnouča-
ta…
Při své práci cítíme, jak je důležitá pro nás meziobo-
rová spolupráce. Daří se nám vytvářet komponova-
né pořady s pomocí hudebníků, divadelníků-loutká-
řů, tanečníků i výtvarníků (výzdoba scény, kostýmy, 
plakáty). Učíme naše žáky, vaše děti, mít radost z 
toho, co se u nás naučí.Výsledky naší společné prá-
ce umět  předvést nejen rodičům a prarodičům, ale 
prezentovat je na vysoké úrovni i v soutěžích. Vaše 
- naše děti ale dokážou víc, dokážou potěšit staré 
a nemocné, jejich výkony dají zapomenout alespoň 
na chvíli na bolest a nemoc (pravidelná vystoupení 
v Domově sv. Josefa v Žirči, v Domě s pečovatel-

skou službou a Léčebně dlouhodobě nemocných v 
Jaroměři)
Žáci a učitelé školy se účastní mezinárodních pro-
jektů (Mosty) a projektů s neslyšícími (Dva světy) 
a děti necítí žádné bariéry, to je to, co nás těší. V 
dnešní sjednocující se Evropě je důležité vědět o 
národním kulturním dědictví a být hrdi na to, že je to 
zároveň dědictví evropské, nikoliv německé, italské, 
francouzské, české…
Je snad Karel IV. menším Čechem tím, že se nena-
rodil u nás a měl i „cizácký“ titul? Je menším tím, 
že umělce zval, platil a sám nepostavil Karlštejn? 
Není Kuks se svým architektonickým, výtvarným, 
a ve své době hudebním, divadelním a tanečním 
dědictvím „dost“ umělecký? Opravdu je F. A. Špork, 
narozený na jednom z rodinných statků v Heřmano-
vě Městci nebo v Lysé nad Labem, svým dílem pro 
nás „cizák“?
Název ZUŠ F. A. Šporka v Jaroměři si zaslouží on 
a svou prací se snažíme, abychom si jej zasloužili 
i my.

Text je včetně podpisů k dispozici na nástěnce v ZUŠ.

místě svého působení. Pokud by o kvalitách člověka a 
jeho zásluhách rozhodovala národnost, museli bychom 
se jako umělecká škola vzdát takových „cizáků“ jako byl 
W.A.Mozart, J.S.Bach, F. Chopin, W. Shakespeare, A. 
Rublev a všech nečeských umělců. Takto se ale uvažo-
vat, jak jistě uznáte, nedá.   
Na závěr si dovoluji požádat příznivce školy, rodiče a 
žáky, aby podpořili naši snahu o přejmenování školy. 
Po zvážení všech nových skutečností nabízíme název 

Základní umělecká škola F. A. Šporka v Jaroměři, 
který již více konkretizuje osobu Šporka, neužívá titulu 
hrabě a zároveň zachovává příslušnost k městu Jaro-
měř.
Jaroměřští rodáci – malíř J. Šíma a sochaři Ot. Špani-
el a J. Wagner se už uznání ze strany občanů města 
Jaroměře dočkali. Důkazem toho je i galerie rodáků v 
Městském muzeu. 
Přál bych si, aby byla diskuze o případném novém 

názvu školy vedena čestně, věcně a bez emocí. Věřím, 
že tím prostorem může být právě Infoservis, Jaroměř-
ský zpravodaj nebo časopis naší školy ZUŠkoviny Dr. 
Hutavýho.
  Mgr. Pavel Linha, ředitel školy

Pozn.: Citovaný 1. otevřený dopis PhDr. Uhlíře je k dis-
pozici na nástěnce v ZUŠ.

Č e s t n ý   n á z e v   Z U Š   A N O   č i   N E
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NABÍDNĚTE!
PENÍZE IHNED
tel.: 724 657 529

VYKOUPÍME
VAŠÍ NEMOVITOST

volejte zdarma

Hradební 853/12, 500 03, Hradec Králové, tel./fax: 495 516 155 
Rádi Vás osobně přivítáme v naší pobočce v Hradci Králové

e-mail: kdmetall@kdmetall.cz, www.kdmetall.cz

  KOVOVÝ ODPAD
                 BAREVNÉ KOVY A PAPÍR

   

   přistavení kontejnerů dle Vašich požadavků
   dopravu a odvoz druhotných surovin
   likvidaci ocelových konstrukcí a strojů
   demontážní a paličské práce
   vážení na nové mostové váze do 60 tun
   komplexní služby v oblasti nakládání s odpady

KD Metall s.ro. Jaroměř  Po - Pá   7.00 - 16.00  hod.
tel./fax: 491 812 669  mobil: 606 602 181

HYPOTÉKA
nebo

STAVEBNÍ SPOŘENÍ ?
Zavolejte nám a my Vám rádi poradíme.

Ke každému úvěru až 1 rok pojištění
nemovitosti zdarma!

tel. 775 33 15 15 
kanceláře: Hradec Králové, Jaroměř, Náchod

pro naše klienty z databáze hledáme
n     Mladá rodina koupí RD do 15 km od Jaroměře,
       financování zajištěno.
n     Manželé koupí RD nebo statek v klidném místě
       v okolí Jaroměře, i k rekonstrukci.
n     Lékař koupí pěknou vilku se zahradou.

Chcete znát ZDARMA
cenu svého domu?

495 533 509    776 761 391
Hořická 976, Hradec Králové

10 let založení společnosti

mobil: 603 885 408
Pavel LAMER

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 

- - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - 
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Dlouhodobě pronajmeme
výrobně skladovací objekt

v Heřmanicích.

Zájemci volejte na tel.:
491 812 110 nebo 603 254 202

Realitní kancelář RAKO
Stálý příjem nemovitostí na tel:499/623 605, 608/808 344

Specializace na „Jaroměřsko“
Aktuální nabídka nemovitostí, volejte: 608/808 344 n. 499/623 605. 

04DB7028 Jaroměř 4+1 dohodou  pronájem prostorného bytu na Zavadilce
04BV7027 Jaroměř 4+1 1 150.000,-Kč  Byt 3+1 74,4 m2 vč. garáže,“Cihelny“
04RD6116 Jaroměř 3+1 1 200.000,-Kč  byt 3+1 (108 m2) na lukrativním místě
04DB6145 Jaroměř 4+1   985.000,-Kč   byt v lokalitě „Zavadilka“. 
04DB6093 Jaroměř 3+1   940.000,-Kč družstevní byt 71 m2, zděné jádro
04RD6141 Jaroměř-Josefov 1 600.000,-Kč Řadový RD 3+kk,„Sady“! Klidné místo!
04RD6092 Jaroměř-Josefov 2 950.000,-Kč vila ve výborném stavu 4+1, „Sady“.
04PK7022 Jaroměř-dílny        8.000,-Kč/měs. Pronájem podnikatelských prosotor! 
04RD6127 Jesenice u Jaroměře    660.000,-Kč  RD 2+1, zahrada o výměře 846 m2 
04RD7020 Jaroměř-Jezbiny  1 600.000,-Kč  Část dvojdomku 3+1, vnitřky po rekon.
04RD7019 Jaroměř-Šestajovice 1 090.000,-Kč  Samostatně stojící RD 3+kk, po rek.
04RD7002 Velichovky 5+1 3 800.000,-Kč RK doporučuje-nutné vidět!!!
04RD6143 Dubenec 2+1    850.000,-Kč  RD 2+1+zahrada 10km od Jaroměře!!
04PK6138 Skalice u Smiřic  1 700.000,-Kč Ideální k podnikání spojené s bydlením
04CT5088 Opočno 2+kk    660.000,-Kč Zděná chata se zahradou a garáží.
04RD7023 Černožice 5+1 2 200.000,-Kč Řadový RD ve výborném stavu,blízko HK
04RD7005 Vestec 2+kk    660.000,-Kč Samostatný RD s hezkou zahradou!!!
04RD7010 Vlčkovice 1/3 RD    900.000,-Kč Podíl na RD ve formě bytu 3+1+zahrada

Firma LEDER - PELLICCE, s.r.o.
dodavatel módní konfekce

se sídlem v Jaroměři, ul. Dolecká 160
příjme

obchodního zástupce
pro ČR

Váš případný zájem nám zašlete písemně 
sdělením vašich osobních údajů vč. vzdělání 
a dosavadní praxe na naši adresu, popřípadě 
e-mailem na adresu: info@leder-pellicce.cz

Požadavky:
E    řidičská praxe skupiny A,B
E vzdělání ÚSO
E bezúhonnost, spolehlivost, fyzická zdatnost
E praxe v obchodě výhodou

g Pronajmu kancelářské prostory a zasedací místnost
     v Jaroměři. Inf. na č. 603 912 561.
g Koupím byt s dluhem před vystěhováním nebo exekucí,
      s právní vadou, nájemníkem atd. 604206419
g Milé ženy a dívky, měníte rády svůj šatník a nevíte kam
      s oblečením, které je ještě „in“, ale vám se už okoukalo ???
     Dámský bazar přijímá ke komisnímu prodeji nejen dámské
     oblečení, ale i boty, kabelky, stříbrné šperky, bižuterii......,
     zkrátka vše co k ženě patří. Najdete nás v Jaroměři, na 
     náměstí ČSA č. 5 ( v domě je též obchod „Vše za 39,-“). 
     Příjem zboží do komise je každé úterý od 9,00 do 17,00 hod.
     Prodejní doba PO-PÁ od 9,00 do 17,00 hod. Další informace
     na č.t. 777 571 540.

Řádková inzerce

Cestovní kanCelář

Široká nabídka
pobytových 

a poznávacích
zájezdů

Provizní prodejce  
CK Čedok,

Exim tours, Firo tour,
Fischer

a dalších CK 

Náměstí ČSA 16,
Jaroměř

Tel: 491 812 400
       737 937 015

Bezplatné rekvalifikační kurzy práce na počítači
Firma PCstorm připravila bezplatné rekvalifikační kurzy práce na PC ve školi-
cích střediscích PCstorm v Trutnově, Hradci Králové, Dvoře Králové nad Labem, 
Vrchlabí a Liberci. Budou probíhat po celý rok jednou měsíčně v každém ze 
školicích středisek. Rekvalifikace práce na PC mají cílovým skupinám usnadnit 
vstup nebo návrat na trh práce, nebo udržet si stávající zaměstnání.

Kurzy v rozsahu 40 hodin / Kurzy v rozsahu 60 hodin
Co se naučíte?
Účastníci kurzu získají uživatelskou znalost prostředí MS Windows, Internet 
Explorer, znalost práce s elektronickou poštou, MS Word, MS Excel, dovednost 
práce s digitálním fotoaparátem a zpracování digitální fotografie, vypalování 
CD/DVD. Úspěšní absolventi obdrží osvědčení o absolvování akreditovaného 
rekvalifikačního kurzu.

Kontakt a bližší informace
Bližší informace obdržíte na tel. 499 810 606.
Tyto aktivity se budou realizovat v rámci projektů spolufinancovaných Evrop-
skou unií a státním rozpočtem.


